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CONSEIL DE POLICE DU 20 JUIN 2023 
POLITIERAAD VAN 20 JUNI 2023 

PROCÈS VERBAL
PROCES-VERBAAL

 
Claire Vandevivere, Bourgmestre-Présidente/Burgemeester-Voorzitster ;
Catherine Moureaux, Jean-Paul Van Laethem, Bourgmestres/Burgemeesters ;
Danielle Evraud, Léonidas Papadiz, Paulette Piquard, Joëlle Electeur, Michel Eylenbosch, Patrick
Issenghe, Serge Janssen, Laetitia Kalimbiriro Nsimire, Théophile Taelemans, Luc
Vancauwenberge, Ahmed El Khannouss, Yassine Akki, Yassine Annhari, Zinev Azmani Matar,
Said El Ghoul, Giovanni Marin, Geoffrey Van Hecke, Conseillers de police/Politieraadsleden ;
Luc Ysebaert, Chef de Corps/Korpschef ;
Marine Wieber, Secrétaire du collège et conseil/Secretaris van politiecollege en -raad.

 
Ahmed Laaouej, Christian Lamouline, Bourgmestres/Burgemeesters ;
Katia Van Den Broucke, Marie Bijnens, Eren Güven, Karima Souiss, Magali Cornelissen, Fatima
Salek, Fatima Zahmidi, Conseillers de police/Politieraadsleden.

Ouverture de la séance à 18:40
Opening van de zitting om 18:40

SÉANCE PUBLIQUE - OPENBARE ZITTING

DGR - Direction Finances - Direction Finances
MODIFICATION BUDGÉTAIRE DE CLÔTURE DE L'EXERCICE 2022 DE LA ZONE DE
POLICE "BRUXELLES-OUEST" - APPROBATION

Le conseil de police approuve le projet de délibération. La modification budgétaire est approuvée à
l'unanimité des personnes présentes (100%).
19 votants : 19 votes positifs.

DGR - Directie Financiën - Directie Financiën
BEGROTINGSWIJZIGING MET BETREKKING TOT HET AFSLUITEN VAN HET
DIENSTJAAR 2022 VAN DE POLITIEZONE "BRUSSEL-WEST" - GOEDKEURING

De politieraad keurt het ontwerp van beraadslaging goed. De begrotingswijziging wordt unaniem
goedgekeurd door de aanwezigen (100%).
19 stemmers : 19 positieve stemmen.

9 annexes / 9 bijlagen
MB99 ordi nl.pdf, MB99 ordi.pdf, MB99 extra.pdf, Modif budgétaire extra 99 signée FR.pdf, Modif
budgétaire ordi 99 signée NL.pdf, Modif budgétaire ordi 99 signée FR.pdf, B2022_MB99_Note-Nota
Conseil.pdf, Modif budgétaire extra 99 signée NL.pdf, MB99 extra nl.pdf

 

 

DGR - Direction Finances - Direction Finances
COMPTES ANNUELS DE L'EXERCICE 2022 DE LA ZONE DE POLICE DE BRUXELLES-
OUEST - APPROBATION

Le conseil de police approuve le projet de délibération. Les comptes annuels sont approuvés à
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l'unanimité des personnes présentes (100%).
19 votants : 19 votes positifs.

DGR - Directie Financiën - Directie Financiën
JAARREKENINGEN VAN HET DIENSTJAAR 2022 VAN DE POLITIEZONE BRUSSEL-
WEST - GOEDKEURING

De politieraad keurt het ontwerp van beraadslaging goed. De jaarrekeningen worden unaniem
goedgekeurd door de aanwezigen (100%).
19 stemmers : 19 positieve stemmen.

22 annexes / 22 bijlagen
6_Tableau T3 extraordinaire.pdf, 9.2_LENINGEN 31 12 2022 BNP PARIBAS FORTIS.pdf,
4_Balance comptes généraux - Balans algemene rekeningen.pdf, 1_BEGROTINGSREKENING
2022.pdf, 9.2_EMPRUNTS 31 12 2022 BNP PARIBAS FORTIS.pdf, Note Conseil de Police 230620
(Compte 2022).pdf, 5_Formulier T3 gewone dienst.pdf, 2_BILAN 31 12 2022.pdf, 5_Tableau T3
ordinaire.pdf, 3_COMPTE DE RESULTATS 31 12 2022.pdf, 9.1_EMPRUNTS 31 12 2022
BELFIUS.pdf, 6_Formulier T3 buitengewone dienst.pdf, 8_Kastoestand.pdf, Comptes 2022 signé
ConsPol.pdf, 1_COMPTE BUDGETAIRE 2022.pdf, 3_RESULTATENREKENING 31 12 2022.pdf,
9.3_LENINGEN 31 12 2022 ING.pdf, 9.1_LENINGEN 31 12 2022 BELFIUS.pdf, 2_BALANS 31 12
2022.pdf, 7_Liste droits non perçus - Lijst te innen rechten.pdf, 9.3_EMPRUNTS 31 12 2022 ING.pdf,
8_Situation de caisse.pdf

 

 

DGR - Direction Finances - Direction Finances
MODIFICATION BUDGÉTAIRE N°2 DE L'EXERCICE 2023 DE LA ZONE DE POLICE
"BRUXELLES-OUEST" - APPROBATION

Le conseil de police approuve le projet de délibération. La modification budgétaire est approuvée à
l'unanimité des personnes présentes (100%).
19 votants : 19 votes positifs.

DGR - Directie Financiën - Directie Financiën
BEGROTINGSWIJZIGING NR 2 VAN HET DIENSTJAAR 2023 VAN DE POLITIEZONE
"BRUSSEL-WEST" - GOEDKEURING

De politieraad keurt het ontwerp van beraadslaging goed. De begrotingswijziging wordt unaniem
goedgekeurd door de aanwezigen (100%).
19 stemmers : 19 positieve stemmen.

9 annexes / 9 bijlagen
Note Conseil 230620 (Budget 2023 - MB2).pdf, MB2 2023 extra nl.pdf, Modif budgétaire extra 2
signée FR.pdf, MB2 2023 ordi nl.pdf, Modif budgétaire ordi 2 signée FR.pdf, MB2 2023 extra.pdf,
MB2 2023 ordi.pdf, Modif budgétaire extra 2 signée NL.pdf, Modif budgétaire ordi 2 signée NL.pdf

 

 

DGR - Direction Finances - Direction Finances
FINANCEMENT DES INVESTISSEMENTS - CONSULTATION DU MARCHE POUR LA
CONCLUSION D'EMPRUNTS DESTINES AU FINANCEMENT DU SERVICE
EXTRAORDINAIRE DE L'EXERCICE 2022 DE LA ZONE DE POLICE BRUXELLES-
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OUEST - APPROBATION

Le conseil de police approuve le projet de délibération.
19 votants : 19 votes positifs.

DGR - Directie Financiën - Directie Financiën
FINANCIERING VAN DE INVESTERINGEN - MARKTCONSULTATIE VOOR HET
AANGAAN VAN LENINGEN BESTEMD VOOR DE FINANCIERING VAN DE
BUITENGEWONE DIENST 2022 VAN DE POLITIEZONE BRUSSEL-WEST -
GOEDKEURING

De politieraad keurt het ontwerp van beraadslaging goed.
19 stemmers : 19 positieve stemmen.

5 annexes / 5 bijlagen
E2022 - Règlement FIN2201 NL.pdf, Note Conseil 230620 (Emprunts 2022).pdf, Financement signé
NL.pdf, Financement signé FR.pdf, E2022 - Règlement FIN2201 FR.pdf

 

Philippe Hanuise quitte la séance / verlaat de zitting. 
Sonia Walravens quitte la séance / verlaat de zitting. 

 

Services dépendants du Chef de Corps - Secrétariat des Assemblées
APPROBATION DU PROCES-VERBAL DE LA SEANCE DU 23/05/2023

Le conseil de police approuve le projet de délibération.

Diensten die rechtreeks afhangen van de Korpschef - Secretaris van de Algemene
Vergaderingen
GOEDKEURING VAN HET PROCES-VERBAAL VAN DE ZITTING VAN 23/05/2023

De politieraad keurt het ontwerp van beraadslaging goed.

2 annexes / 2 bijlagen
PV ConsPol 23052023 complet.pdf, PV ConsPol 23052023 signé.pdf

 

 

DGR - Direction Moyens Matériels - Achats
ACQUISITION, SUBSIDIÉE DANS LE CADRE DU PLAN D’ACTION EN MATIÈRE DE
SÉCURITÉ ROUTIÈRE 2023, D’UN VÉHICULE DE POLICE POUR LA DIRECTION
OPÉRATIONS, SERVICE D’APPUI OPÉRATIONNEL, BRIGADE CANINE DE LA ZONE
DE POLICE BRUXELLES-OUEST VIA UN MARCHÉ PUBLIC CONCLU PAR LA POLICE
FÉDÉRALE – PROCUREMENT 2021 R3 029 LOT 40 – APPROBATION DE LA DÉPENSE :
55.500,00 € TVAC – BUDGET EXTRAORDINAIRE 2023 – 3303/743-52 – APPROBATION

Le conseil de police approuve le projet de délibération.

DGR - Directie Materiële Middelen - Aankoop
AANKOOP, GESUBSIDIEERD IN HET KADER VAN HET ACTIEPLAN BETREFFENDE
VERKEERSVEILIGHEID 2023, VAN EEN POLITIEVOERTUIG VOOR DE DIRECTIE
OPERATIES, OPERATIONELE STEUNDIENST, HONDENBRIGADE VAN DE
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POLITIEZONE BRUSSEL-WEST VIA EEN OVERHEIDSOPDRACHT GEGUND DOOR DE
FEDERALE POLITIE – PROCUREMENT 2021 R3 029 PERCEEL 40 – GOEDKEURING
VAN DE UITGAVE: € 55.500,00 BTWI – BUITENGEWONE BEGROTING 2023 – 3303/743-
52 – GOEDKEURING

De politieraad keurt het ontwerp van beraadslaging goed.

3 annexes / 3 bijlagen
devis_2300449.pdf, 2021R3029 - lot 40.pdf, 2023-05-15-ZP Bruxelles-Ouest-Lot 40-1.pdf

 

 

DGR - Direction Moyens Matériels - Charroi
DÉCLASSEMENT ET VENTE D’UN VÉHICULE OPEL MOVANO (ANCIENNE
IMMATRICULATION YXV105) DE LA ZONE DE POLICE BRUXELLES OUEST–
APPROBATION

Le conseil de police approuve le projet de délibération.

DGR - Directie Materiële Middelen - Wagenpark
DECLASSERING EN VERKOOP VAN EEN VOERTUIG OPEL MOVANO (OUDE
NUMMERPLAAT YXV105) VAN DE POLITIEZONE BRUSSEL-WEST – GOEDKEURING

De politieraad keurt het ontwerp van beraadslaging goed.

1 annexe / 1 bijlage
DOC ORIGIN YXV 105.pdf

 

 

DGR - Direction Moyens Matériels - Charroi
DÉCLASSEMENT ET VENTE D’UN VÉHICULE OPEL MOVANO (ANCIENNE
IMMATRICULATION YXV108) DE LA ZONE DE POLICE BRUXELLES OUEST–
APPROBATION

Le conseil de police approuve le projet de délibération.

DGR - Directie Materiële Middelen - Wagenpark
DECLASSERING EN VERKOOP VAN EEN VOERTUIG OPEL MOVANO (OUDE
NUMMERPLAAT YXV108) VAN DE POLITIEZONE BRUSSEL-WEST – GOEDKEURING

De politieraad keurt het ontwerp van beraadslaging goed.

1 annexe / 1 bijlage
DOC ORIGIN YXV 108.pdf

 

 

DGR - Direction Moyens Matériels - Charroi
DÉCLASSEMENT ET VENTE D’UN VÉHICULE OPEL MOVANO (ANCIENNE
IMMATRICULATION 092BBK) DE LA ZONE DE POLICE BRUXELLES OUEST–

4/14
Conseil de police - 20.06.2023 - Procès verbal public
Politieraad - 20.06.2023 - Openbaar proces-verbaal



10

11

APPROBATION

Le conseil de police approuve le projet de délibération.

DGR - Directie Materiële Middelen - Wagenpark
DECLASSERING EN VERKOOP VAN EEN VOERTUIG OPEL MOVANO (OUDE
NUMMERPLAAT 092BBK) VAN DE POLITIEZONE BRUSSEL-WEST – GOEDKEURING

De politieraad keurt het ontwerp van beraadslaging goed.

1 annexe / 1 bijlage
DOC ORIGIN 092 BBK.pdf

 

 

DGR - Direction Moyens Matériels - Charroi
DECLASSEMENT D’UN VEHICULE DE POLICE FORD FOCUS IMMATRICULE 1USF691
ET PERCEPTION D’UNE INDEMNISATION DE LA PART DE LA COMPAGNIE
D’ASSURANCE ETHIAS – 14.509,71 € - 330/560-51 - APPROBATION

Le conseil de police approuve le projet de délibération.

DGR - Directie Materiële Middelen - Wagenpark
DEKLASSERING VAN EEN POLITIEVOERTUIG FORD FOCUS MET NUMMERPLAAT
1USF691 EN ONTVANGST VAN EEN SCHADEVERGOEDING NAMENS DE
VERZEKERINGSMAATSCHAPPIJ ETHIAS – 14.509,71 € - 330/560-51 - GOEDKEURING

De politieraad keurt het ontwerp van beraadslaging goed.

2 annexes / 2 bijlagen
DOCS VEH -1USF691.pdf, indemnisation.pdf

 

 

DGR - Direction ICT - Direction ICT
MARCHÉ PUBLIC DE FOURNITURES DE SWITCHES, ROUTERS ET ACCESSOIRES
POUR LA ZONE DE POLICE BRUXELLES-OUEST VIA UN CONTRAT-CADRE DU SPF
CHANCELLERIE DU PREMIER MINISTRE - IT 18076 - LOT 6 – MODE DE PASSATION
DU MARCHÉ – DOCUMENTS QUI RÉGISSENT LE MARCHÉ (DGR-ICT-2023-02) –
DEPENSE ESTIMEE : 190.000,00 € TVAC – ART : 330/742-53 – BUDGET
EXTRAORDINAIRE 2023 – APPROBATION

Le conseil de police approuve le projet de délibération.

DGR - Directie ICT - Directie ICT
OVERHEIDSOPDRACHT VAN LEVERINGEN VAN SWITCHES, ROUTERS EN
TOEBEHOREN VOOR DE POLITIEZONE BRUSSEL WEST VIA EEN
RAAMOVEREENKOMST VAN FOD KANSELARIJ VAN DE EERSTE MINISTER - IT
18076 - PERCEEL 6 – GUNNINGSWIJZE VAN DE OPDRACHT – DOCUMENTEN DIE DE
OPDRACHT BEHEREN (DGR-ICT-2023-02) – GERAAMDE UITGAVE : 190.000,00 € BTWI
- ART: 330/742-53 - BUITENGEWONE BEGROTING 2023 - GOEDKEURING
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De politieraad keurt het ontwerp van beraadslaging goed.

9 annexes / 9 bijlagen
Technische Bepalingen - Core Switches - DGR-ICT-2023-02.pdf, Description Technique - Switches
Coeur - DGR-ICT-2023-02.pdf, IT18076-Deel1b.pdf, IT18076-Partie2b.pdf, 2019-OJS249-619180-
fr.pdf, 2019-OJS249-619180-nl.pdf, IT18076-Partie1b.pdf, SPF Chancellerie- FOD Kanselarij -
SSC-Bestek N IT18076 - entités bénéficiaires - gebruikmakende entiteiten.pdf, IT18076-Deel2b.pdf

 

 

DGR - Direction ICT - Direction ICT
ACQUISITION, SUBSIDIÉE À 100% DANS LE CADRE DU PLAN D’ACTION EN
MATIÈRE DE SECURITÉ ROUTIÈRE 2023, DE TERMINAUX MOBILES DE
COMMUNICATION (SMARTPHONES, TABLETTES ET ACCESSOIRES) POUR LA ZONE
DE POLICE BRUXELLES-OUEST VIA UN MARCHÉ PUBLIC CONCLU PAR LE SPF
BOSA – CONTRAT CADRE FORCMS-GSM-112bis – DÉPENSE GLOBALE : 30.000,00 €
TVAC – ART : 3303/744-51 - BUDGET EXTRAORDINAIRE 2023 – APPROBATION

Le conseil de police approuve le projet de délibération.

DGR - Directie ICT - Directie ICT
AANKOOP, GESUBSIDIEERD AAN 100% IN HET KADER VAN HET ACTIEPLAN
BETREFFENDE DE VERKEERSVEILIGHEID 2023, VAN MOBIELE TERMINALS VOOR
COMMUNICATIE (SMARTPHONES, TABLETTEN EN TOEBEHOREN) VOOR DE
POLITIEZONE BRUSSEL-WEST VIA EEN OVERHEIDSOPDRACHT GEGUND DOOR DE
FOD BOSA – RAAMCONTRACT FORCMS-GSM-112bis – GLOBALE UITGAVE €
30.000,00 BTWI – ART : 3303/744-51 - BUITENGEWONE BEGROTING 2023 –
GOEDKEURING

De politieraad keurt het ontwerp van beraadslaging goed.

3 annexes / 3 bijlagen
FORCMS-GSM-112bis.pdf, FORCMS-GSM-112bis-1 (doc236) Verwittigingsbrief VdA.pdf,
FORCMS-GSM-112bis-2 (doc236) Verwittigingsbrief VdA.pdf

 

 

DGR - Direction ICT - Direction ICT
ADHESION AU MARCHÉ IRISNET 3 (CSC2021.016) AYANT POUR OBJET "LA
FOURNITURE DE SERVICES D'INSTALLATION, DE GESTION ET DE SECURISATION
DE SERVICES DE TELECOMMUNICATION FIXE ET MOBILE, DE RESEAU,
D'INFRASTRUCTURE, DE CONNECTIQUE ET DE LOT", VIA L'ACCORD-CADRE
CONCLU PAR LA CENTRALE D'ACHATS DU CIRB (Paradigm) (REF.: CSC2021.016),
POUR UNE DUREE DE 10 ANS AVEC UNE PROLONGATION UNIQUE DE 5 ANS -
APPROBATION

Le conseil de police approuve le projet de délibération.

DGR - Directie ICT - Directie ICT
AANSLUITING OP DE IRISNET 3-OPDRACHT (BB2021.016) MET ALS ONDERWERP
"LEVERING VAN INSTALLATIEDIENSTEN, HET BEHEER EN DE BEVEILIGING VAN
DE VASTE EN MOBIELE TELECOMMUNICATIEDIENSTEN, HET NETWERK, DE
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INFRASTRUCTUUR, DE CONNECTIVITEIT EN LOT , VIA EEN
RAAMOVEREENKOMST GEGUND DOOR DE AANKOOPCENTRALE VAN HET CIBG
(Paradigm) (REF.: BB2021.016), VOOR EEN LOOPTIJD VAN 10 JAAR MET EEN
EENMALIGE VERLENGING VAN 5 JAAR - GOEDKEURING

De politieraad keurt het ontwerp van beraadslaging goed.

13 annexes / 13 bijlagen
20221110DecGouvAttributionFR.pdf, PABBAO-2021.016.pdf, Mandaat CIBG CM-001083.pdf,
IRISNET 3 - CSC2021.016.pdf, IN3_2021016NLwoordvooraf.pdf,
20221110BeslisRegGunningNL.pdf, IRISnet 3 - Catalogus.pdf, IRISnet 3 - Catalogue.pdf, College -
mandaat CIBG - 21.02.13.B.105.pdf, NoteGvtAttribIRISnet3FRNL.pdf,
IN3_2021016FRavantpropos.pdf, IRISnet 3.pdf, IRISnet 3 - Proc Adhésion-Toetredingsproces.pdf

 

 

DGR - Direction ICT - Direction ICT
COMPLEMENT TVA SUITE A L'ACQUISITION, SUBSIDIÉE À 100% DANS LE CADRE
DU PLAN D’ACTION EN MATIÈRE DE SÉCURITÉ ROUTIÈRE 2022, DE MATERIEL
INFORMATIQUE (NETWORK ACCESS CONTROL) ET ACCESSOIRES POUR LA
CYBERSECURITE VIA UN MARCHE PUBLIC CONCLU PAR LE FOREM REFERENCE
DMP2000242-MPF200623 - DEPENSE: 17.941,69 € TVAC - ART : 3303/742-53 - BUDGET
EXTRAORDINAIRE 2023 - APPROBATION

Le conseil de police approuve le projet de délibération.

DGR - Directie ICT - Directie ICT
BTW BETREFFENDE DE AANKOOP, GESUBSIDIEERD IN HET KADER VAN HET
ACTIEPLAN BETREFFENDE VERKEERSVEILIGHEID 2022, VAN
INFORMATICAMATERIAAL (NETWORK ACCESS CONTROL) EN TOEBEHOREN
VOOR CYBERBEVEILIGING VIA EEN OVERHEIDSOPDRACHT GEGUND DOOR
FOREM REFERENTIE DMP2000242-MPF200623 - UITGAVE : 17.941,69 € BTWI - ART :
3303/742-53 - BUITENGEWONE BEGROTING 2023 - GOEDKEURING

De politieraad keurt het ontwerp van beraadslaging goed.

3 annexes / 3 bijlagen
9300124061 - 807.pdf, 20230602125015.pdf, Quote_3823241 (s).pdf

 

 

DGR - Direction ICT - Direction ICT
ANNULATION - MARCHÉ PUBLIC DE FOURNITURES, SUBSIDIÉE À 100% DANS LE
CADRE DU PLAN D’ACTION EN MATIÈRE DE SECURITÉ ROUTIÈRE 2023, EN VUE DE
LA LOCATION ET L’INSTALLATION DE DISPOSITIFS DE GÉOLOCALISATION POUR
LES VEHICULES DE LA ZONE DE POLICE BRUXELLES-OUEST, COMPRENANT
L'ENTRETIEN ET LA SOLUTION LOGICIELLE, POUR UNE PERIODE DE 48 MOIS –
MODE DE PASSATION DU MARCHÉ – DOCUMENTS QUI RÉGISSENT LE MARCHÉ –
ESTIMATION DE LA DÉPENSE GLOBALE ESTIMEE (48 MOIS) : 370.000,00 € TVAC
(2023 : 40.000,00 € TVAC - 2024 : 77.000,00 € TVAC - 2025 : 98.000,00 € TVAC - 2026 :
110.000,00 € TVAC - 2027 : 45.000,00 € TVAC) – BUDGETS ORDINAIRES 2023 A 2027 –
3303/124-12 – PRISE D'ACTE
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Le conseil de police prend connaissance.

DGR - Directie ICT - Directie ICT
ANNULERING - OVERHEIDSOPDRACHT VAN LEVERINGEN, GESUBSIDIEERD AAN
100% IN HET KADER VAN HET ACTIEPLAN BETREFFENDE DE
VERKEERSVEILIGHEID 2023, MET HET OOG OP DE HUUR EN DE INSTALLATIE VAN
GEOLOCATIEAPPARATUUR VOOR VOERTUIGEN IN DE POLITIEZONE BRUSSEL-
WEST, MET INBEGRIP VAN ONDERHOUD EN SOFTWAREOPLOSSING, VOOR EEN
PERIODE VAN 48 MAANDEN – GUNNINGSWIJZE VAN DE OPDRACHT –
DOCUMENTEN DIE DE OPDRACHT BEHEREN – GERAAMDE TOTALE UITGAVEN (48
MAANDEN) : 370.000,00 € BTWI (2023 : 40.000,00 € BTWI - 2024 : 77.000,00 € BTWI - 2025 :
98.000,00 € BTWI - 2026 : 110.000,00 € BTWI - 2027 : 45.000,00 € BTWI) – GEWONE
BEGROTINGEN 2023 TOT 2027 – 3303/124-12 – AKTENEMING

De politieraad neemt kennis.

Monsieur ISSENGHE demande pourquoi une annulation.
La Secrétaire explique que la base légale utilisée pour le marché public n'était pas correcte, et que la
Tutelle a donc refusé le dossier. En attendant un nouveau marché public et un nouveau
soumissionnaire, la zone de police dispose cependant toujours d'un système de géolocalisation
opérationnel.
 
Meneer ISSENGHE vraagt waarom de overheidsopdracht wordt geannuleerd.
De Secretaris legt uit dat de wettelijke basis voor de overheidsopdracht onjuist was en dat de
toezichthoudende de aanvraag daarom had afgewezen. In afwachting van een nieuwe openbare
aanbesteding en een nieuwe inschrijver heeft de politiezone echter nog steeds een operationeel
geolocatiesysteem.

1 annexe / 1 bijlage
Courrier Tutelle - 040-28.03.2023-A-0012.pdf

 

Catherine Moureaux entre en séance / treedt in zitting.  
 

Services dépendants du Chef de Corps - Secrétariat des Assemblées
QUESTION ORALE INTRODUITE PAR MONSIEUR EL KHANNOUSS A., CONSEILLER
DE POLICE, RELATIVE AUX "INCIDENTS DU 01/06/2023 ENTRE DES POLICIERS DE
LA ZONE DE POLICE ET DES ELEVES D'UNE ECOLE MOLENBEEKOISE, LORS
D'UNE DESCENTE DE LA LESSE EN KAYAK" (Complémentaire)

Le conseil de police prend connaissance.

Diensten die rechtreeks afhangen van de Korpschef - Secretaris van de Algemene
Vergaderingen
MONDELINGE VRAAG INGEDIEND DOOR MENEER EL KHANNOUSS A.,
POLITIERAADSLID, BETREFFENDE "INCIDENTEN VAN 01/06/2023 TUSSEN
AGENTEN VAN DE POLITIEZONE EN LEERLINGEN VAN EEN SCHOOL VAN SINT-
JANS-MOLENBEEK, TIJDENS EEN KAJAKTOCHT OP DE RIVIER DE LESSE"
(Aanvullend)

De politieraad neemt kennis.

Après l'exposé de la question et la lecture de la réponse, Madame MOUREAUX souhaite dire un mot
car elle est la Bourgmestre du territoire d'où viennent les jeunes et vers lequel tous les regards se sont
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malheureusement tournés suite à cet incident du 01/06 sur la Lesse. Elle explique qu'elle a su qu'il
s'était passé quelque chose car on l'a averti immédiatement que des jeunes de la commune, ainsi que
leurs encadrants et leurs professeurs, avaient été victimes d’une forme d’agression lors d’une
excursion scolaire le 01/06. Elle a été à leur rencontre mais elle ne s’imaginait pas alors qu’il
s’agissait d’une rixe ayant opposé des jeunes et des policiers de la zone de police. Elle les a
rencontrés, accompagnée du CP GOESSENS de la division Molenbeek-St-Jean, le vendredi 02/06, et
elle a trouvé un groupe choqué, tant les jeunes que les encadrants (animateurs et professeurs). Assez
vite dans le récit est venue l’idée que les personnes qu’il désignait comme agresseurs auraient eu des
gestes qui laissaient à penser qu’ils étaient membres de notre corps de police. Elle avoue, à ce stade,
ne pas y avoir cru. Cela lui semblait impossible. Ils ont écouté le CP GOESSENS et sont repartis,
ébranlés. Le CP GOESSENS et elle-même ont pris contact avec le Chef de Corps pour pouvoir relater
ce qui s’était dit. Ils avaient une crainte, à savoir que cela ait eu lieu lors d’un teambuilding organisé
par la zone ; ce n’était pas le cas. A ce stade, il n’y avait aucune certitude qu’il s’agissait de policiers.
Le Chef de Corps et elle ont beaucoup parlé. Plus tard, il a été clair qu’il s’agissait de policiers de la
zone de police. Le lundi soir, Madame MOUREAUX a écrit au Chef de Corps le récit qu’elle avait
déjà fait, afin que rien de ce qui n’avait été le vendredi ne soit oublié ou méconnu. Elle a aussi
demandé à ce que cette affaire soit pris en charge de manière urgente, ce qui a été fait, car il est arrivé,
par le passé, qu’on attende la fin des procédures judiciaires pour entamer les procédures disciplinaires
dans la zone. Ce n’est plus la politique de la zone qui souhaite désormais résolument agir plus vite, ce
qui semble plus adéquat pour assurer la confiance de la population dans sa police. Très vite, le Collège
de police a également souhaité disposer d’un avis juridique pour connaitre ses marges de manœuvre.
Il s’agit de prendre cette affaire au sérieux, il s’agit de la traiter de la manière la plus correcte qui soit
afin de ne pas perdre des possibilités que nous aurions d’éventuellement prendre des sanctions, le cas
échéant, vis-à-vis d’un ou de plusieurs agents. L’avis juridique est arrivé et, dans le même temps, le
Chef de Corps a pu avoir des gestes qui permettaient de s’assurer que, sur le terrain, il n’y ait pas de
nouveaux traumatismes. Le Chef de Corps a agi avec célérité pour prendre des mesures de prévention
pour éviter des traumatismes secondaires. Toujours suite à cet avis juridique, une enquête préalable a
été ouverte par le Chef de Corps. Madame MOUREAUX dit que la zone de police est très attentive à
suivre les procédures pour pouvoir sanctionner au bon moment les bonnes personnes, le cas échéant,
et de ne pas se fourvoyer. Pour finir, elle souhaite dire que les jeunes et encadrants étaient traumatisés
et qu’elle estime avoir fait ce qu’elle devait comme Bourgmestre, c’est-à-dire qu’elle les a assistés,
dirigés vers l’aide dont ils avaient besoin tant au niveau juridique que d’aide aux victimes.
Après l'exposé de la question, la lecture de la réponse et l’intervention de Madame MOUREAUX,
Monsieur EL KHANNOUSS souhaite répliquer. Cet évènement a terni l’image de notre police, ce que
tout le monde regrette. On a besoin d’une police qui fonctionne, qui protège contre l’innommable, qui
est au service du citoyen et le protège. Il tient à préciser que l’incident avec les élèves de l’Athénée du
Sippelberg étaient le deuxième évènement de la journée, ces mêmes policiers avaient déjà provoqué
un esclandre un peu plus tôt dans la journée avec des élèves de l’Athénée royale d’Evere (deux
personnes ont d’ailleurs déposé leur témoignage).  De plus, au sein du groupe de policiers, certains
s’opposaient au comportement de leurs collègues, et il faut donc faire le tri. Il faut que l’enquête
puisse se focaliser sur ceux qui ont fauté, sur ceux qui ont probablement des antécédents. Monsieur EL
KHANNOUSS ajoute qu’il pense que l’on est ici dans une situation de racisme systémique au sein de
la police. Il y a, au sein de la police de façon générale, un problème de racisme (comme avec Adil, tué
suite à une course-poursuite). Les supérieurs hiérarchiques ne se sentent pas concernés par cette
problématique. Il rappelle que le racisme n’est pas une opinion mais un délit. Monsieur EL
KHANNOUSS interpelle le Chef de Corps et Madame MOUREAUX en leur rappelant qu’en tant que
responsable d’une hiérarchie, ils ont des responsabilités. Il y a quelques années, en 2021, dans notre
zone, un des responsables d’une brigade a traité ses collègues d’origine maghrébine en leur disant
« J’en ai marre de ces bougnoules du TECOV ». On ne peut pas imaginer cela. A sa connaissance, il
n’y a eu aucune réaction par rapport à ces faits. Monsieur EL KHANNOUSS dit qu’il y a eu une
plainte, un courrier envoyé au Chef de Corps, UNIA a été informé, Madame MOUREAUX aussi et
rien n'a été fait.
Madame MOUREAUX rétorque que Monsieur EL KHANNOUSS parle d’une vieille histoire,
instruite sous sa législature.
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La Bourgmestre-Présidente demande de se concentrer sur le sujet de la question.
Monsieur EL KHANNOUSS dit que cela est lié. Quand les policiers pensent qu’ils ont l’impunité
pour faire tout ce qu’ils veulent, de nouveaux incidents arrivent, surtout qu’ils avaient bu de l’alcool,
ce qui aggrave la situation. Il souhaite qu’un travail de fond soit réalisé au sein du corps de police. Il
sait que le Chef de Corps investit ce sujet mais il faut des mesures fortes. Il y a déjà eu une évolution
positive sur le sujet par rapport aux polices communales de l’époque, mais il y a toujours une
gangrène qui existe, une gangrène liée à une idéologie nauséabonde d’extrême droite ou du racisme
ordinaire. Monsieur EL KHANNOUSS voudrait des mesures fortes, pour donner envie à la population
d’aimer sa police, une police démocratique dont on a besoin au vu de tous les défis de la société.
La Bourgmestre-Présidente rappelle que des policiers ont été blessés très sérieusement. Il ne faut pas
être à charge que d’une partie. Elle ne comprend pas que l’on dise que la zone de police ne fait rien.
Elle répète qu’une enquête préalable a été ouverte, à charge et à décharge, afin de permettre, le cas
échéant, à la zone de police d’agir sur le plan disciplinaire. En outre, le Parquet de Namur est en
charge du dossier et les poursuites judiciaires sont donc en cours. La zone de police ne reste pas les
bras croisés.
Le Chef de Corps se dit conscient du sérieux de la situation. Il ne faut pas sous-estimer son
implication dans cette approche et cette manière de faire les choses. Il est également imprégné d’un
sentiment de justice. Dans une affaire comme celle-ci, il faut prendre les mesures justes et adéquates
au bon moment, quand on peut incriminer des faits à quelqu’un en particulier. Si on devait
sanctionner tout le monde, sans éléments concrets, on ferait pire que bien, et comme l’a rappelé
Madame MOUREAUX, on se priverait de sanctionner au moment opportun ceux qui sont vraiment
responsables. La zone de police a entamé l’enquête préalable, a des contacts réguliers avec le Parquet
de Namur, et se réunit en interne pour suivre attentivement l’évolution du dossier et ne manquer
aucune information. Si l’on peut incriminer ces faits (tentative de noyade, coups directs, toute forme
de violence) à un ou plusieurs policiers identifiés, le Chef de Corps assure qu’il proposera au Collège
de police des sanctions lourdes. Cependant, aujourd’hui, il ne sait pas dire qui a fait quoi parmi les
policiers, ni qui a fait quoi d’une manière générale dans cette rixe. Le Parquet va devoir le déterminer.
Pour bien faire les choses et être efficace, il faut faire les choses dans le bon ordre. Concernant le
racisme systémique, le Chef de Corps dit qu’il se bat depuis 2 ans pour développer l’intégrité au sein
de la zone de police. Ce qui s’est passé est préjudiciable, c’est dramatique pour l’image du corps de
police. Il faut se ressaisir et la zone de police a aussi besoin des conseillers de police pour ce faire. Il
faut soutenir la zone de police dans ce travail. Rien ne sera oublié ou caché. La zone de police ira le
plus vite possible dans son enquête administrative pour agir, le cas échéant. Il faut faire les choses de
la bonne manière, pour pouvoir sanctionner si nécessaire, au moment opportun.
Madame MOUREAUX souhaite revenir sur une chose importante. Quand elle est arrivée comme
Bourgmestre, elle n’a reçu qu’une plainte de la part d’UNIA (concernant Monsieur H.) et elle l’a
traitée. Elle a été saisie au début de sa législature et c’est ce qui a motivé le changement de politique
dont elle a parlé (le fait de ne plus attendre l’issue judiciaire pour entamer les procédures
disciplinaires). Désormais, le Collège de police avance, avec un conseil juridique. Ce n’est pas un
changement de paradigme qui était simple, mais le but était de rendre un sentiment de sécurité et de
confiance dans les services de police à la population. Ce changement a un impact sur la manière de
travailler et sur la capacité qu’a le Chef de Corps de pouvoir impulser des politiques d’intégrité, ce
qu’il fait depuis le début de son mandat et pour lequel elle le remercie.
Monsieur EL KHANNOUSS dit que ce n’est pas de ce dossier dont il parle. Il demande au Chef de
Corps s’il y a eu une sanction concernant ces faits de 2021. Il explique qu’il s’agit d’une réunion avec
une brigade d’intervention dont le chef a tenu ses propos.
Le Chef de Corps demande plus de précisions sur les faits et il vérifiera.
 
Na de indiening van de vraag en de voorlezing van het antwoord wil mevrouw MOUREAUX enkele
woorden zeggen, omdat zij de burgemeester is van het gebied waar de jongeren vandaan komen en
waar alle ogen helaas op gericht zijn na dit incident op 01/06 in de Lesse. Ze legt uit dat ze wist dat er
iets gebeurd was, omdat ze onmiddellijk te horen kreeg dat jongeren uit de gemeente, evenals hun
begeleiders en leerkrachten, het slachtoffer waren geworden van een vorm van agressie tijdens een
schoolexcursie op 01/06. Ze ging naar hen toe, maar wist toen nog niet dat het om een vechtpartij
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ging tussen jongeren en politieagenten van de politiezone. Ze ontmoette hen op vrijdag 02/06 en trof
een geschockeerde groep aan, zowel jongeren als personeel (jeugdwerkers en leerkrachten). In haar
verslag kwam ze vrij snel op het idee dat de mensen die ze als de aanvallers had aangeduid, gebaren
hadden gemaakt die deden vermoeden dat het leden van onze politie waren. Ze geeft toe dat ze het op
dat moment nog niet geloofde. Het leek onmogelijk. Ze luisterden naar CP GOESSENS en zijn
gechoqueerd vertrokken. CP GOESSENS en zijzelf namen contact op met de Korpschef om te
melden wat er gezegd was. Ze waren bezorgd dat het misschien had plaatsgevonden tijdens een
teambuilding georganiseerd door de zone; dit was niet het geval. In dit stadium was er geen zekerheid
dat het om politieagenten ging. Zij en de Korpschef spraken veel met elkaar. Later werd duidelijk dat
het om agenten van de politiezone ging. Op maandagavond schreef mevrouw MOUREAUX aan de
Korpschef het verslag dat ze al had gegeven, zodat niets van wat er vrijdag was gebeurd zou worden
vergeten of verkeerd begrepen. Ze vroeg ook om de zaak met spoed te behandelen, wat gebeurd is,
omdat we in het verleden soms hebben gewacht tot de gerechtelijke procedures waren afgerond
voordat we een tuchtrechtelijke procedure in het gebied startten. Dit is niet langer het beleid, dat nu
resoluut sneller wil handelen, wat meer gepast lijkt om het vertrouwen van het publiek in zijn
politiekorps te waarborgen. Het politiecollege vroeg ook heel snel om een juridisch advies, zodat ze
zou weten welke speelruimte ze had. We moeten deze zaak serieus nemen, we moeten ze zo correct
mogelijk behandelen, zodat we niet verstoken blijven van de mogelijkheid om, indien nodig, sancties
op te leggen aan een of meer agenten. Het juridisch advies werd ontvangen en tegelijkertijd kon de
Korpschef stappen ondernemen om ervoor te zorgen dat er geen verdere trauma's in het veld zouden
ontstaan. De Korpschef nam snel preventieve maatregelen om secundair trauma te voorkomen. Naar
aanleiding van dit juridisch advies heeft de Korpschef een vooronderzoek ingesteld. Mevrouw
MOUREAUX zegt dat de politiezone er nauwlettend op toeziet de procedures te volgen om indien
nodig de juiste personen op het juiste moment te kunnen straffen en niet op een dwaalspoor te
geraken. Tot slot wil ze zeggen dat de jongeren en hun begeleiders getraumatiseerd waren en dat ze
vond dat ze haar plicht als burgemeester had gedaan, d.w.z. dat ze hen had bijgestaan en hen had
doorverwezen naar de hulp die ze nodig hadden, zowel op juridisch vlak als op het vlak van
slachtofferhulp.
Na de indiening van de vraag, de voorlezing van het antwoord en de interventie van mevrouw
MOUREAUX wenst de heer EL KHANNOUSS te antwoorden. Deze gebeurtenis heeft het imago van
onze politie aangetast, wat iedereen betreurt. We hebben een politiemacht nodig die werkt, die
beschermt tegen het onuitsprekelijke, die de burgers dient en beschermt. Hij wees erop dat het
incident met de leerlingen van het Atheneum van Sippelberg de tweede gebeurtenis van de dag was,
aangezien dezelfde politieagenten eerder op de dag al een opstootje hadden veroorzaakt met
leerlingen van het Atheneum Royale d'Evere (twee personen hebben getuigd).  Bovendien waren er
binnen de groep politieagenten enkelen die tegen het gedrag van hun collega's waren. Het onderzoek
moet zich kunnen richten op degenen die verkeerd hebben gehandeld, op degenen die waarschijnlijk
een strafblad hebben. De heer El Khannousss voegde eraan toe dat hij dacht dat er sprake was van
systemisch racisme binnen de politie. Over het algemeen is er een probleem van racisme binnen de
politie (zoals met Adil, die gedood werd na een achtervolging). De hiërarchische meerderen voelen
zich niet betrokken bij dit probleem. Hij wijst erop dat racisme geen mening is maar een misdaad. De
heer El Khannousss daagde de Korpschef en mevrouw Moureaux uit en herinnerde hen eraan dat zij
als hiërarchische meerderen verantwoordelijkheden hebben. Een paar jaar geleden, in 2021, riep een
brigadechef in onze regio zijn collega's van Noord-Afrikaanse afkomst toe: "Ik heb genoeg van die
TECOV-pestkoppen" ("bougnoules"). Dat kun je je niet voorstellen. Voor zover hij weet, is er geen
reactie gekomen op deze gebeurtenissen. De heer EL KHANNOUSS zegt dat er een klacht is
ingediend, dat er een brief naar de Korpschef is gestuurd, dat UNIA op de hoogte is gesteld, evenals
mevrouw MOUREAUX, maar dat er niets is gedaan.
Mevrouw MOUREAUX antwoordt dat de heer EL KHANNOUSS het heeft over een oud verhaal, dat
is onderzocht tijdens zijn ambtstermijn.
De Burgemeester-Voorzitster verzoekt het publiek zich te concentreren op het onderwerp van de
vraag.
De heer EL KHANNOUSS zegt dat er een verband is. Als politieagenten denken dat ze ongestraft
kunnen doen wat ze willen, vinden er nieuwe incidenten plaats, vooral als ze gedronken hebben, wat
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de situatie verergert. Hij zou graag zien dat er binnen de politie fundamenteel werk wordt verricht. Hij
weet dat de Korpschef in dit onderwerp investeert, maar er zijn krachtige maatregelen nodig. Er zijn
op dit gebied al positieve ontwikkelingen geweest in vergelijking met de gemeentepolitiekorpsen van
toen, maar er bestaat nog steeds een koudvuur, een koudvuur dat te maken heeft met een
misselijkmakende ideologie van extreemrechts of gewoon racisme. De heer El Khannouss zou graag
zien dat er krachtige maatregelen worden genomen om ervoor te zorgen dat mensen van hun
politiekorps willen houden, een democratisch politiekorps dat nodig is met het oog op alle
uitdagingen waar de samenleving voor staat.
De burgemeester-voorzitster wijst erop dat politieagenten ernstig gewond zijn geraakt. Eén partij mag
niet de enige schuldige zijn. Ze kan niet begrijpen dat mensen zeggen dat de politiezone niets doet. Ze
herhaalt dat er een vooronderzoek is ingesteld, zowel voor als tegen de agenten, zodat de politiezone
indien nodig tuchtmaatregelen kan nemen. Bovendien is het parket van Namen belast met de zaak en
loopt er dus een gerechtelijke procedure. De politiezone zit niet stil.
De Korpschef zegt zich bewust te zijn van de ernst van de situatie. Zijn betrokkenheid bij deze aanpak
en manier van werken mag niet worden onderschat. Hij is ook doordrongen van een
rechtvaardigheidsgevoel. In een geval als dit moet je de juiste maatregelen nemen op het juiste
moment, wanneer je iemand in het bijzonder de schuld kunt geven. Als we iedereen zouden straffen,
zonder enig concreet bewijs, zouden we slechter doen dan goed, en zoals mevrouw MOUREAUX al
aangaf, zouden we onszelf de kans ontnemen om degenen die echt verantwoordelijk zijn op het juiste
moment te straffen. De politiezone is begonnen met het vooronderzoek, heeft regelmatig contact met
het Parket van Namen en vergadert intern om de ontwikkelingen in de zaak op de voet te volgen en
ervoor te zorgen dat er geen informatie wordt gemist. Als deze daden (poging tot verdrinking, directe
slagen, elke vorm van geweld) kunnen worden toegeschreven aan een of meer geïdentificeerde
politieagenten, verzekert de Korpschef ons dat hij strenge sancties zal voorstellen aan het
Politiecollege. Op dit moment kan hij echter nog niet zeggen wie wat heeft gedaan onder de
politieagenten, of wie wat heeft gedaan in het algemeen tijdens deze vechtpartij. Het Openbaar
Ministerie zal dit moeten uitzoeken. Om dingen goed en effectief te doen, moet je ze in de juiste
volgorde doen. Over systemisch racisme zei de Korpschef dat hij al 2 jaar vecht om integriteit binnen
de politiezone te ontwikkelen. Wat er gebeurd is, is schadelijk, het is dramatisch voor het imago van
de politie. We moeten orde op zaken stellen en de politiezone heeft ook de politieadviseurs nodig om
dat te doen. We moeten de politiezone steunen in dit werk. Niets zal worden vergeten of verborgen.
De politiezone zal haar administratief onderzoek zo snel mogelijk uitvoeren en indien nodig actie
ondernemen. We moeten de dingen op de juiste manier doen, zodat we indien nodig op het juiste
moment actie kunnen ondernemen.
Mevrouw MOUREAUX wil terugkomen op een belangrijk punt. Toen ze aantrad als Burgemeester,
ontving ze slechts één klacht van UNIA (over de heer H.) en die heeft ze behandeld. Aan het begin
van haar ambtstermijn werd de zaak naar haar doorverwezen en dat was de aanleiding voor de
beleidswijziging waar ze het over had (niet langer wachten op de uitkomst van de rechtszaak alvorens
een tuchtprocedure te starten). Vanaf nu gaat het Politiecollege verder, met juridisch advies. Het was
geen eenvoudige paradigmaverschuiving, maar het doel was om het gevoel van veiligheid en
vertrouwen van het publiek in de politie te herstellen. Deze verandering heeft invloed gehad op onze
manier van werken en op het vermogen van de Korpschef om integriteitsbeleid te stimuleren, wat hij
sinds het begin van zijn ambtstermijn heeft gedaan en waarvoor ze hem bedankt.
De heer EL KHANNOUSS zegt dat dit niet de kwestie is waar hij het over heeft. Hij vraagt de
Korpschef of er een sanctie is geweest met betrekking tot deze gebeurtenissen in 2021. Hij legde uit
dat het ging om een ontmoeting met een interventiebrigade waarvan de chef de opmerkingen had
gemaakt die hij had gemaakt.
De Korpschef vroeg om meer details over de feiten en hij zou dit nagaan.

2 annexes / 2 bijlagen
Q orale EL KHANNOUSS 12062023.pdf, Réponse à la Q de Mr EL KHANNOUSS 20062023.pdf
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17 Services dépendants du Chef de Corps - Secrétariat des Assemblées
QUESTION ORALE INTRODUITE PAR MONSIEUR VANCAUWENBERGE L.,
CONSEILLER DE POLICE,RELATIVE AUX "INCIDENTS DU 01/06/2023 ENTRE DES
POLICIERS DE LA ZONE DE POLICE ET DES ELEVES D'UNE ECOLE
MOLENBEEKOISE, LORS D'UNE DESCENTE DE LA LESSE EN KAYAK"
(Complémentaire)

Le conseil de police prend connaissance.

Diensten die rechtreeks afhangen van de Korpschef - Secretaris van de Algemene
Vergaderingen
MONDELINGE VRAAG INGEDIEND DOOR MENEER VANCAUWENBERGE L.,
POLITIERAADSLID, BETREFFENDE "INCIDENTEN VAN 01/06/2023 TUSSEN
AGENTEN VAN DE POLITIEZONE EN LEERLINGEN VAN EEN SCHOOL VAN SINT-
JANS-MOLENBEEK, TIJDENS EEN KAJAKTOCHT OP DE RIVIER DE LESSE"
(Aanvullend)

De politieraad neemt kennis.

Après l'exposé de la question, la lecture de la réponse et l’intervention de Madame MOUREAUX,
Monsieur VANCAUWENBERGE souhaite répliquer. Il insiste sur le fait que les jeunes étaient
traumatisés et ont fait des récits choquants. Quand on répond qu’il faut des données crédibles pour
faire quelque chose, il ne comprend pas, car il suffit d’aller rencontrer les personnes qui étaient sur
place pour voir que les choses sont très claires. Monsieur VANCAUWENBERGE trouve que la
réponse politique n’est pas à la hauteur de la situation. Certes, les jeunes ont besoin d’aide pour
surmonter le traumatisme, mais ils ont surtout besoin de justice. Il n’entend pas de garantie que
l’enquête va être faite jusqu’au bout, ou si cela va être enterré quand la pression médiatique va
diminuer. L’impunité est la plus mauvaise réponse et encourage ce genre de pratiques. Si on veut
protéger et encourager la police, il faut prendre des mesures claires et nettes à l’égard des policiers qui
font des choses pareilles (racisme, coups). Il se demande ce que la zone attend pour suspendre ces
agents qui sont visibles sur les vidéos, ce qu’il faut encore comme éléments pour prendre des mesures
provisoires. Et on verra ensuite ce que donne l’enquête judiciaire. Il regrette que la zone de police ne
donne pas un signal clair envers les jeunes pour dire que la zone prend cela au sérieux et n’admet pas
ce genre de pratiques.
Après les différents échanges, Monsieur VANCAUWENBERGE réplique une dernière fois. Il dit que
le Chef de Corps peut compter sur les conseillers de police pour soutenir la police digne de la
confiance de la population. Cependant, ce qu’il entend n’est pas rassurant. On répond que les policiers
sont blessés, mais il se demande si la zone de police a lu tout ce qui circule (les déclarations des
jeunes, des encadrants, de la WBE, de la presse) et si tout cela ne compte pas. Il ne comprend pas
pourquoi cette brigade ne peut pas être mise sous tutelle pour contrôler ce qui ne va pas, surtout que ce
n’est pas la première fois que cette brigade pose problème. Des policiers eux-mêmes ont dénoncé ce
qui s’était passé. Monsieur VANCAUWENBERGE trouve que cela est scandaleux et ne donne aucune
confiance sur la volonté de la zone de police de mettre les choses au clair et de défendre la police. Il
estime que l’on crée ici une image très négative de la police qui encourage les mauvais éléments par
l’impunité organisée.
La Bourgmestre-Présidente termine en disant qu’elle entend ces propos, mais qu’elle pense avoir
expliqué que la zone de police faisait tout le contraire de ce qui est dénoncé ici.
 
Na de indiening van de vraag, de voorlezing van het antwoord en de interventie van mevrouw
MOUREAUX wenst de heer VANCAUWENBERGE te antwoorden. Hij benadrukt dat de jongeren
getraumatiseerd zijn en choquerende getuigenissen hebben afgelegd. Als iemand antwoordt dat je
geloofwaardige gegevens nodig hebt om iets te doen, dan begrijpt hij dat niet, want je hoeft alleen
maar naar de mensen toe te gaan die daar waren om te zien dat de dingen heel duidelijk zijn. De heer
VANCAUWENBERGE vindt dat de politieke reactie niet in verhouding staat tot de situatie.
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Natuurlijk hebben jongeren hulp nodig om hun trauma te verwerken, maar ze hebben vooral
gerechtigheid nodig. Hij hoort geen garantie dat het onderzoek tot het einde toe wordt uitgevoerd, of
dat het wordt begraven wanneer de mediadruk afneemt. Straffeloosheid is de slechtste reactie en
moedigt dit soort praktijken aan. Als we de politie willen beschermen en aanmoedigen, moeten we
duidelijke maatregelen nemen tegen agenten die dit soort dingen doen (racisme, mishandeling). Hij
vraagt zich af waar het gebied op wacht om deze agenten, die op de video's te zien zijn, te schorsen en
wat er nog meer nodig is om voorlopige maatregelen te nemen. En dan zien we wel wat het
gerechtelijk onderzoek oplevert. Hij betreurt het dat de politiezone geen duidelijk signaal geeft aan
jongeren dat de zone dit ernstig neemt en dit soort praktijken niet aanvaardt.
Na de verschillende uitwisselingen antwoordt de heer VANCAUWENBERGE nog een laatste keer.
Hij zegt dat de Korpschef kan rekenen op de steun van de politieraadsleden voor het politiekorps, dat
het vertrouwen van de bevolking waard is. Wat hij hoort is echter niet geruststellend. De reactie was
dat de politieagenten gewond waren, maar hij vroeg zich af of de politiezone alles had gelezen wat er
circuleerde (verklaringen van jongeren, begeleiders, de WBE, de pers) en of het allemaal voor niets
telde. Hij begrijpt niet waarom deze brigade niet onder toezicht kan worden geplaatst om te
controleren wat er fout gaat, vooral omdat dit niet de eerste keer is dat deze brigade problemen
veroorzaakt. Politieagenten hebben zelf geklaagd over wat er is gebeurd. De heer
VANCAUWENBERGE vindt dit schandalig en heeft geen vertrouwen in de bereidheid van de
politiezone om de zaken recht te zetten en de politie te verdedigen. Hij is van mening dat hier een
zeer negatief beeld van de politie wordt gecreëerd, dat de slechte elementen door de georganiseerde
straffeloosheid aanmoedigt.
De Burgemeester-Voorzitster besluit met te zeggen dat ze deze opmerkingen heeft gehoord, maar dat
ze meent uitgelegd te hebben dat de politiezone precies het tegenovergestelde doet van wat hier aan de
kaak wordt gesteld.
 

2 annexes / 2 bijlagen
Q orale VANCAUWENBERGE 13062023.pdf, Réponse à la Q de Mr VANCAUWENBERGE
20062023.pdf

 
Levée de la séance à 19:35

Opheffing van de zitting om 19:35

La secrétaire du collège et conseil,
De secretaris van politiecollege en -raad,

Marine Wieber  

La Bourgmestre-Présidente,
De Burgemeester-Voorzitster,

Claire Vandevivere
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